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REUNIÓ DE LA MESA PER A LA REACTIVACIÓ D’ALCOI 

 

Dia: 20 de maig de 2020 
Inici: 17.14 hores  
Final: 18.41 hores 
 

 

La reunió se celebra per videoconferència, amb l’aplicació Cisco Webex Meetings i 
assisteixen en representació dels grups municipals: 
 
Antonio Francés Pérez Alcalde 

Jordi Valentí Martínez Juan Portaveu del grup municipal SOCIALISTA 

Juan Enrique Ruiz Doménech Portaveu del grup municipal PARTIDO POPULAR 

Màrius Ivorra Torregrosa Portaveu del grup municipal COMPROMÍS ALCOI 

Rosa María García González Portaveu del grup municipal  CIUDADANOS 

Aaron Ferrándiz Santamaría Regidor del grup municipal PODEM 

Pablo González Gimeno Regidor del grup municipal GUANYAR ALCOI 

David Andrés Abad Giner Portaveu del grup municipal VOX 

Alberto Belda Ripoll Regidor del grup municipal SOCIALISTA 

Amalia Payá Arsis            Regidora del grup municipal PARTIDO POPULAR 

 
 

               
 
ANTONIO FRANCÉS 
 
Hi ha molts temes, a veure si ens dóna temps d’abordar-los tots. Comencem pel tema 
dels indicadors per a l’estudi d’impacte socioeconòmic. Alguns grups polítics heu passat 
propostes i hem escollit els que tenen relació amb la COVID-19, per veure com ha afectat 
a la situació socioeconòmica de la ciutat i si les mesures i ajudes estan tenint incidència. 
També hem tingut en compte que siguen indicadors dels quals es puguen obtindre dades 
de forma fiable i periòdica. Hi ha indicadors que tenen caràcter anual i és difícil fer un 
seguiment mensual o periòdic. El més important és obtindre les dades per a tindre una 
primera foto fixa i anar analitzant-los de forma periòdica. 
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JUAN ENRIQUE RUIZ 
 
No veiem cap problema, la proposta definitiva sembla que és correcta. Una pregunta, des 
de quan manegem informació? Des de mitjan març? 
 
 

ANTONIO FRANCÉS 
 
Tots els que puguem des de l’1 de gener, per tindre una evolució d’abans i després de la 
COVID-19. 
 
 

PABLO GONZÁLEZ 
 
Dels indicadors del Pla Estratègic hi ha alguns inclosos, però altres no, com l’educació, 
l’absentisme escolar…, per si els que no hi estan es pogueren incloure. 
 

 
ANTONIO FRANCÉS 
 
N’hi ha alguns que per la periodicitat o per no tindre accés directe a dades no els hi hem 
inclòs. De l’absentisme escolar costa molt trobar dades. 
 
 

ALBERTO BELDA 
 
Costa moltíssim. Preguntem als col·les, però és complicat, no tenen dades fiables. 
 
 

ANTONIO FRANCÉS 
 
Seria molt interessant. Ara, en l’educació tenim seriosos problemes perquè molts xiquets 
seguisquen les rutines, els deures, i està passant en tots els perfils de població. Ens 
preocupa, esperem que siga només aquest curs, però està clar que hi haurà un impacte 
negatiu. 
 

 
PABLO GONZÁLEZ 
 
O són dades molt llargues o no fiables, està clar. 
 
 

ANTONIO FRANCÉS 
 
El punt dos és el pla de suport al comerç local, bases i convocatòria. El PP va realitzar 
aportacions, que s’inclouran en la mesura del possible respecte a terminis i bases. La 
setmana que ve o l’altra es llençaran les bases per a autònoms i micropimes, així com per 
a comerços. La idea és llençar les dues convocatòries. 
 

Cal incidir en les fitxes, que tinguen informació addicional dels nostres comerços i 
empreses, per saber si tenen xarxes, venda on-line…, ja que ens permetrà tindre molta 
informació. 
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JUAN ENRIQUE RUIZ 
 
Tenim uns dubtes sobre els bons al comerç local. Es diferencia comerç i hostaleria? No sé 
si és per als dos o no. 
 
 

ANTONIO FRANCÉS 
 
Tenim previst que al final de les bases hi haja un annex i que s’incloga l’hostaleria i els 
hotels de la ciutat. 
 
JUAN ENRIQUE RUIZ 
 
Ontinyent té un model de bo, Ibi una targeta amb diners. No sé si hi ha problema per a 
descartar iniciatives com aquestes i anar al bo tradicional. 
 
 

ANTONIO FRANCÉS 
 
Cap problema, Xàtiva també ha fet un bo de 40 euros. Nosaltres ho hem parlat amb 
representants comercials i aquesta fórmula per la qual hem optat garanteix que tots els 
establiments es beneficien, ho demanen i apliquen. Tots tenen un impacte de mil euros 
com a mínim. 
 

En les altres fórmules els ciutadans trien els establiments on gastar el bo, i pot ser que a 
uns comerços no arribe i en altres tinga molt impacte. Pensem que el sistema escollit és el 
millor per a arribar a tots. 
 
 

JUAN ENRIQUE RUIZ 
 
Ok 
 

 
ANTONIO FRANCÉS 
 
Convocatòria del CES, buscar data i tancar ordre del dia. Volia convocar el CES si pot ser 
la pròxima setmana, per informar de les últimes decisions i mesures. També per aprovar o 
opinar sobre la proposta de festius locals, ja que en no celebrar-se les Festes, tenim dos 
festius locals per assignar. La proposta, que és oberta per a parlar-la, és el divendres 30 
d’octubre i en el pont de desembre, el dilluns 7. Respecte del 30 d’octubre, cal dir que 
hem buscat un divendres perquè els treballadors del comerç se’n puguen beneficiar. Si 
fóra dilluns, com que hi ha dos dies junts amb el comerç tancat, triarien un d’ells per a 
obrir i no es beneficiarien. Pel que fa al 7 de desembre, no fa mal a la indústria, perquè 
molts ja tenien previst fer festa, perquè és inviable parar i arrancar. Aquesta és la proposta 
que fem al CES, però si algú té una data que beneficia més els treballadors i 
treballadores, cap problema a valorar-la. 
 

El CES es convocarà el pròxim dijous 28 de maig, també de manera virtual com l’altra 
vegada. 
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ROSA GARCÍA 

 
També a les cinc? 
 
 
ANTONIO FRANCÉS 
 
No, a les 19 hores, perquè es puguen organitzar. 
 
 

ROSA GARCÍA 

 
D’acord. 
 
 
PABLO GONZÁLEZ 
 
Que no siga només el CES. Vull saber si està previst convocar la resta de consells. 
 
 
ANTONIO FRANCÉS 
 
El de Medi Ambient està previst convocar-lo, el de Cultura també quan tinguem les 
possibilitats d’obertura en l’àmbit cultural, i l’escolar quan sapiem l’inici de curs i com es 
produirà. Eixos són els que en principi tenim previst de convocar. 
 
 
ALBERTO BELDA 
 
Esperarem que isca el calendari d’admissió i a partir d’ací convocarem. 
 
 

AMALIA PAYÁ 

 
Hi ha previsió de convocar el de Benestar Social? 
 
 
ANTONIO FRANCÉS 
 
En principi, no, però parlaré amb Aranza a veure. La idea és al juny tots, abans que acabe 
el procés de desescalada. 
 
Respecte del punt quatre, «propostes dels grups polítics», actualitzaré les propostes que 
estudiarem, les possibles o no. Hi ha una de Guanyar Alcoi que hem de decidir entre tots, 
com és fer públiques i retransmetre les reunions d’aquesta mesa, igual que fem ara amb 
els Plens, publicar l’ordre del dia i les actes. Cal dir, per exemple, que va eixir un debat 
similar en el CES i els representants no volien, perquè es parla de manera diferent quan hi 
ha una càmera. Depén de si volem fer més informals aquestes reunions o més formals. Jo 
no hi tinc cap inconvenient, però hem de ser conscients que en retransmetre seran 
diferents. 
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ROSA GARCÍA 

 
Què anem a votar? 
 
 
ANTONIO FRANCÉS 
 
Escoltem a tots i decidim. 
 
 

ROSA GARCÍA 

 
Jo ho veig transparent, ho veig bé, però també vull dir que els plens ja són el mitjà per a 
portar el missatge polític. Aquesta Mesa és de treball, haver de mesurar les paraules, fixar 
posicions polítiques… jo crec que es podria fer una acta i dir de què es parla. És la meua 
opinió. 
 
 
JUAN ENRIQUE RUIZ 
 
Si serveix per a començar a l’hora, fer-la en directe. O gravar la reunió i penjar-la. Fer-la 
en directe també pressuposa que genera un interés el que hi decideixes. 
 
 
PABLO GONZÁLEZ 
 
En directe és això de menys, però que es puga gravar. 
 
 
MÀRIUS IVORRA 
 
Sempre hem proposat en directe, però entenc el plantejament de Rosa, perquè és una 
mesa de treball. 
 
 
JORDI MARTÍNEZ 
 
La meua opinió és que hem passat de tindre comissió a grup de treball, no que fóra oficial. 
Crec que és més fàcil retransmetre els Plens que açò, és com si retransmetérem una 
comissió. Jo, si foren públiques, contestaria concisament, ens podem equivocar, una frase 
inadequada… Potser és més transparent, però posarem menys elements a debat. 
 
 

DAVID ABAD 

 
Jo no veig cap problema ni tinc cap inconvenient, però açò és un fòrum per a treballar. 
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ANTONIO FRANCÉS 

 
Abans de les reunions de la Mesa, es publicaran l’ordre del dia i les actes després. 
 
 
JUAN ENRIQUE RUIZ 
 
Dilluns vam passar les bonificacions a l’IAE i a l’IBI. Ho he treballat amb Amalia, que ara 
ho exposa. 
 
 

AMALIA PAYÁ 

 
Hem estat mirant el que estan fent altres ajuntaments, recollit en la llei d’Hisenda Local. 
En l’article 4, per a establir la bonificació sempre que siga d’especial interés o utilitat 
municipal, hem fixat uns requisits, com que l’activitat continue fins a final d’any, complir 
unes regles de manteniment de la plantilla i activitat, i hem afegit un paràgraf en el qual 
s’indica que si compleix els requisits, que la bonificació arribe al propietari i repercutisca 
en l’inquilí. 
 
 
ANTONIO FRANCÉS 
 
I això com es fa? 
 
 

AMALIA PAYÁ 

 
Hem deixat una idea en el cas de subjectes passius per a bonificar al titular i que arribe a 
l’arrendatari.  
 

Respecte de l’IAE, parlem de bonificacions potestatives, sempre que complisquen una 
sèrie de requisits, no hi veiem cap problema. En altres ajuntaments ho fan, i nosaltres 
podríem plantejar-nos-ho seriosament. 
 

 

ANTONIO FRANCÉS 

 
El 67% de les empreses que paguen IAE paguen menys de 500 euros i facturen més d’un 
milió d’euros a l’any. No té un impacte negatiu en la seua economia. Un 30% de les 
empreses paguen menys de 100 euros. Muntar açò perquè paguen 15 o 20 euros les 
empreses que facturen un milió d’euros no sé si és progressista, i la majoria no té seu 
social a Alcoi, ja que parlem de Mercadona, Zara o els bancs. La càrrega de 10.000 o 
12.000 euros és per a empreses que facturen més de 10 milions a l’any. La imposició 
local és molt exigua, limitada, i les ajudes a eixos tipus d’empreses vénen 
d’administracions superiors, com els préstecs ICO. Si a alguna empresa de les que més 
factura li descomptes 2.000 euros, no tindrà un impacte positiu. Però sí a un autònom li 
dónes 1.000 euros, sí que el pot ajudar. Donar ajudes i abaixar impostos no és viable. 
Sí veiem viable la via de la subvenció, sé que ideològicament no la compartiu, però pense 
que és millor, com ajudar les famílies que tenen menys de 12.000 euros d’ingressos a 
l’any. 
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La Generalitat té previstes ajudes per a incentivar la contractació. Per al 90% de les 
empreses, mantindre l’ocupació és una utopia, tant de bo no fos així, però la majoria han 
fet ERTOS i caldria veure com acaba la situació. Pense que poques empreses podran 
aguantar les plantilles, i si incentivem la contractació, les podrem ajudar. 
 
 

JUAN ENRIQUE RUIZ 
 
L’IAE no és sobre la facturació, és sobre el benefici, ja que poden facturar una cosa i el 
benefici ser-ne un altre. 
 
 

ANTONIO FRANCÉS 

 
Sí, però l’impost és un impacte molt baix per a les empreses i per a l’Ajuntament sí que és 
important. 
 
 

JUAN ENRIQUE RUIZ 

 
Una altra cosa és el que legalment es pot fer. 
 
 
ANTONIO FRANCÉS 
 
No està fixat què és interés públic, interés general. Hi ha juristes que ho qüestionen. Més 
que d’abaixar els tributs de forma general, sóc més partidari de cirurgia fina i veure a qui 
podem ajudar. Continuar abaixant impostos no és compatible amb ajudar els més 
vulnerables, ajudar eixes empreses és més d’altres administracions, com l’Estat o 
l’autonomia. 
 

De les altres mesures, moltes les compartim. Us passaré la visió que tenim. 
 
 

JUAN ENRIQUE RUIZ 

 
Hem de veure del pressupost de quines partides ixen les ajudes. No ens oposem a 
modificacions de crèdit, però estan desmantellant-se partides de dinamització i no hem de 
desvestir un sant... No pot desmantellar-se la de dinamització econòmica. 
Entre tots hem de ser tan creatius com siga possible i arribar a la majoria de la ciutat. Per 
exemple, en el seguiment a les persones majors, ens consta que s’ha fet un treball 
tremend, però en 10 setmanes s’ha arribat a un percentatge baix de la població a la qual 
es destinava. Es tracta d’estudiar alternatives per a poder ampliar el nombre de persones 
a les quals s’arriba. L’Ajuntament de Barcelona, per exemple, té el projecte Radars, on a 
través de les comunitats de veïns tenen vigilància. Si detecten un cas greu, es trasllada a 
Serveis Socials i, si no, entre els mateixos veïns ho solucionen. 
 
 

ANTONIO FRANCÉS 

 
Tenim un bon diagnòstic, una foto per a explorar iniciatives, a partir d’ací, com les que 
proposes, i tenim el suport d’entitats i veïns. Respecte de les modificacions, hem anat al 
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més directe. Al setembre tindrem una borsa d’estalvi prou interessant. 
 
 

MÀRIUS IVORRA 
 
En el tema dels majors sabeu que sóc pesat. No hem arribat a tots, però sí que s’ha fet un 
bon treball. Tindre una foto fixa de la gent major és difícil. Hem d’articular el que aprovem, 
i oferim les mans necessàries per a ajudar, és un bon treball i ha de continuar el 
seguiment. 
 
 

ANTONIO FRANCÉS 
Segurament l’informe estarà la pròxima setmana i veurem com actuem. 
 

 
MÀRIUS IVORRA 

 
Però no s'ha de deixar en un caixó. 
 
 
ANTONIO FRANCÉS 
 
No. 
 
 
ALBERTO BELDA 
 
La llista ha arribat als treballadors socials i estan fent-ne el seguiment. 
 
 

MÀRIUS IVORRA 
 
No dic que no es faça, però demane que continue aquest seguiment. Que no es perda 
aquest camí, és important. 
 
 

ANTONIO FRANCÉS 
 
Alguna cosa més d’aquest tema? 
 
 

JUAN ENRIQUE RUIZ 

 
El nou informe de Serveis Socials, no el teniu? 
 
 

JORDI MARTÍNEZ 

 
Aquest matí me l’ha passat Aranza, ara us el passe. 
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MÀRIUS IVORRA 

 
Hi ha un informe de la Universitat d’Alacant sobre els carrers més perillosos, el buscaré i 
us el faré arribar. 
 
 
ANTONIO FRANCÉS 
 
Màrius, tens l’informe dels ERTOS? 

 
 
MÀRIUS IVORRA 
 
El document encara no, però tinc informació no oficial que és realment escandalosa. Per 
damunt de 700 ERTOS a Alcoi, més de 500 per força major, que afecten a més de 4.000 
treballadors. Moltes indústries no estan donades d’alta a Alcoi, per això he demanat dades 
de la comarca on treballa molta gent d’Alcoi. 
 
 
ANTONIO FRANCÉS 
 
El més preocupant és quan acaben els ERTOS. 
 
 

MÀRIUS IVORRA 

 
S’estima que un terç no es reincorporarà.  
 
 
JORDI MARTÍNEZ 
 
Han arribat a l’Ajuntament eixes dades? 
 
 
ANTONIO FRANCÉS 
 
Ho hem demanat des de Promoció Econòmica, però potser a Màrius li arriben abans. 
 
 
MÀRIUS IVORRA 
 
La comunicació oficial no sabem quan arribarà, podeu queixar-vos. 
 
 
ANTONIO FRANCÉS 
 
No, que Mònica s’enfada. 
 
 
JORDI MARTÍNEZ 
 
Açò es diu lleialtat institucional. 
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ANTONIO FRANCÉS 
 
Passe ara a informar-vos d’un projecte smart. Sabíeu que hui anava a informar-vos, però 
abans de conéixer-lo, ja hi ha qui ha muntat la falla. S’ha anticipat la contractació amb un 
contracte d’emergència i cal dir que són aplicacions que serveixen per a millorar la 
seguretat davant la COVID-19, però que serviran per a l’estratègia municipal. 
 
Cal dir que la informació no està vinculada a persones, ja tenim 140 càmeres i en tindrem 
unes 30 més, algunes ja aprovades per la Mesa del Centre i ara adquirim el programari 
(software) de gestió. Entre les aplicacions, generen mapes de calor, que permet veure la 
concentració de persones que hi ha, però no qui són aquestes persones. O compten el 
nombre de persones que entren en un lloc i així el conserge pot controlar la cabuda i si ja 
no hi pot entrar ningú més. També serviran per a la conversió en zona de vianants, la 
càrrega i descàrrega en un comerç i per a l’accés dels residents o dels usuaris 
d’aparcaments. 
 
Respecte de la presa de temperatura, les càmeres termogràfiques estaran en diverses 
instal·lacions municipals i cal dir que no registra ni guarda dades per vendre a una 
multinacional. El que fem és seguir les recomanacions del Ministeri i la Federació 
Valenciana de Municipis i Províncies, on estan representats tots els partits, i es va acordar 
per unanimitat recomanar que es controle la temperatura en l’accés a les piscines, per 
exemple. A més, aquest tipus de càmeres ja estan instal·lades en ajuntaments com el de 
Zamora, amb govern d’IU; a Santander, amb govern del PP; i a Donostia del PNB; així 
com en molts hospitals. No es guarden les dades. 
 
Quan una persona tinga una temperatura elevada, no podrà entrar a llocs com la piscina o 
el complex Eduardo Latorre; en altres dependències se l’atendrà, però amb precaució. Si 
supera els 37,5 graus, es traslladarà a la Mútua perquè li facen el PCR o el protocol que 
es fixe. Repetisc que no es guarden dades ni es registren, i tot es fa complint la Llei de 
Protecció de Dades, amb respecte i llibertat per als ciutadans. Però Guanyar ja ha llançat 
crítiques. 
 
L’Ajuntament té dades sensibles de tots els ciutadans. Si Pablo paga puntualment o si 
algun dia de Festes s’ha multat. Són dades molt sensibles, però l’Ajuntament les gestiona 
correctament. 
 
 

DAVID ABAD 
 
Que es faça pública aquesta informació, que la gent està alarmada. Cal aclarir-ho i que es 
faça correctament. 
 
 

ANTONIO FRANCÉS 
 
En tenim ja 140. Si algú es pensa que és un «gran hermano» ja fa temps... Però repetisc 
que no guarden dades. 
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MÀRIUS IVORRA 

 
Ho hem consultat i no és legal. És una prevenció superior a l’acostumat i si es guarda eixa 
informació, és més sensible del que sembla. 
 
 

ANTONIO FRANCÉS 
 
Tens raó, per això he dit que no genera cap registre. El conserge o funcionari que estiga 
en la càmera li diu que la temperatura és elevada, però no ho guarda. 
 
 

MÀRIUS IVORRA 
 
A la Llotja i el CADA caldrà veure si eixes imatges estan dins de les dades no agregades, 
no es pot mantenir. 
 
 

ANTONIO FRANCÉS 
 
La càmera és zenital, no grava, compta. Elabora mapes de calor. Les del carrer graven, ja 
està aprovat per l’AVI, es mantenen un temps i després s'esborren, no sé si es mantenen 
quinze dies. Ara, si a algú de nosaltres l’agafen com a Cifuentes a Eroski, ho guardem! 
 
 

MÀRIUS IVORRA 
 
Jo pose objeccions al fet que les termogràfiques graven. 
 
 

ANTONIO FRANCÉS 
 
Això no és legal. Les sis càmeres termogràfiques estaran dins d’instal·lacions municipals i 
no generaran registres. 
 
 

MÀRIUS IVORRA 
 
El problema és que no s’entén el mateix en la nota de premsa. 
 
 

ANTONIO FRANCÉS 
 
Això és culpa de Xesca! 
 
 

PABLO GONZÁLEZ 
 
Tenim també el dubte de qui les gestiona, de qui gestiona les aplicacions. 
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ANTONIO FRANCÉS 
 
Hem comprat servidors propis, perquè la informació estiga en ells i no externs. 
 
 

JUAN ENRIQUE RUIZ 
 
En quins edificis? 

 
 

ANTONIO FRANCÉS 

 
En l’accés principal de l’Ajuntament i l’accés per Sant Llorenç per on entra el personal, 
CADA, Tourist Info, Eduardo Latorre i Policia Local. 
 
 

MÀRIUS IVORRA 
 
Si hi ha un servidor, on es registra? 
 
 

ANTONIO FRANCÉS 
 
Les termogràfiques no graven. 
 
 

AMALIA PAYÁ 
 
En el Poliesportiu, no? Seria interessant 
 
 

ANTONIO FRANCÉS 
 
El problema del Poliesportiu és que té molts accessos i és molt difícil de controlar. De 
moment, no hi ha problema que hi haja massificació, ja que funciona la cita prèvia, i 
habilitarem altres solucions. Tindrem termòmetre de mà amb molta precisió per a prendre 
la temperatura. En Serveis Socials, també de mà. 
 
 

ALBERTO BELDA 
 
És una llàstima que havent-hi solucionat els dubtes, Guanyar haja creat alarma. Que, 
potser, rectificara, que és de savis. 
 
 

PABLO GONZÁLEZ 
 
Si s’ha creat una alarma, no tan sols ha sigut per nosaltres. Fora, ja diferents col·lectius 
ho han dit. De la nota s’entenia que no era així com s’ha explicat. 
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ANTONIO FRANCÉS 
 
L’últim punt és el pla de desescalada fase 2. Pensàvem que estaríem en fase 2, però no 
hi estem. Us passarem un arxiu de com es treballa en els departaments que afecten els 
ciutadans. En cada fase veure quin és el grau d’obertura. 
 
 

ROSA GARCÍA 
 

Toni, no sé si ho anaves a dir, perquè sou del mateix signe polític, però estic indignada 
que no passem a Fase 2. 
 
 

ANTONIO FRANCÉS 
 
El problema està en el fet que fou el Ministeri que en Fase 1 mirava territoris inferiors a la 
província, però a partir d’ara serà provincial. No veig que siga un canvi de criteri de Ximo 
Puig. Una part important de la província seguiria en Fase 1, les mesures es prenen en 
funció de criteris sanitaris i si s’estima que cal continuar una setmana més, cal respectar-
ho. 
 

No sóc jo a qui li agrada un criteri provincial, sinó comarcal. I està clar que m’agradaria 
passar a fase 2 el dilluns. Una part de l’hostaleria no ha obert a l’espera de poder obrir 
dins també. 
 
 

ROSA GARCÍA 
 
Si sanitàriament estem preparats, és un gerro d’aigua freda. 
 
 

ANTONIO FRANCÉS 
 
De Domus VI heu sentit alguna cosa? La setmana passada s’hi van fer tests, i tots van 
donar negatius. Aquesta setmana hi ha uns quinze positius, que ja ho havien passat al 
març. Sanitat pensa que no són positius, han canviat el tipus de test, tenen més precisió i 
potser reflecteixen que ja ho han passat. No presenten símptomes, estan tots bé. 
Setmanalment els fan analítica. Quatre treballadors estan en casa en quarantena i ningú 
no ha necessitat ingrés. 
 
 

JUAN ENRIQUE RUIZ 
 
Quan s’envia a Sanitat el que es va aprovar al Ple? Aquesta setmana? 
 
 

ANTONIO FRANCÉS 
 
El volum de treball que tenen en Secretaria és molt elevat. Han de fer l’acta, transcriure 
amb ajuda de la gravació. Estan treballant en això. 
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PABLO GONZÁLEZ 
 
Tres coses. L’autobús està donant molts problemes. Molts van plens, està previst que 
prompte es comence a pagar i que serà amb targeta. Demanem que ningú no es puga 
quedar en terra. 
 

Hem vist un descens de l’activitat de recollida de brossa. Si hi ha un descens, que 
s’estudie. 
 

Les mascares seran obligatòries. Volem saber si hi ha alguna subvenció..., per a una 
família és un cost mensual important. 
 
 

ANTONIO FRANCÉS 
 
Dels autobusos respon Jordi. 
 
JORDI MARTÍNEZ 
 
Aquesta setmana tindré dades d’usuaris, però no pot pujar més gent de la que s’ha 
establert en la fase 1. Dos autobusos estan parats i s’introduiran la pròxima setmana si fa 
falta. Estem plantejant-nos que es pague a partir de la pròxima setmana, el cas del 
metàl·lic és molt poc, la majoria amb targeta de bus o bons. 
 
 

ANTONIO FRANCÉS 
 
De la brossa, que jo sàpia, no hi ha cap reducció del servei. Parlaré amb Jordi Silvestre. 
 
 

JORDI MARTÍNEZ 
 
En cartó, vidre i envasos ha augmentat, perquè com que no estaven els bars i restaurants, 
han augmentat aquests residus. 
 
 

ANTONIO FRANCÉS 
 
Respecte de les mascaretes, s’estudia per a determinats col·lectius concrets. Ni a mi ni a 
ningú dels que estem ací no deuen de donar-nos-en, sí a les persones amb més dificultat. 
 
 

JORDI MARTÍNEZ 
 
Fa dos mesos es va parlar molt de la falta de mascaretes i subministraments, però a ningú 
no li n’han faltat. Tindre 10.000 mascaretes era un infern. Ara les subministra l’hospital per 
als seus treballadors i la gent que les necessita. En moments de l’alarma ens les ha 
facilitades el Ministeri de Sanitat i la Delegació del Govern, i hem fet el que ens ha 
comunicat la FEMP, la FVMP i la Subdelegació. 
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PABLO GONZÁLEZ 
 
Vull comentar sobre l’economia submergida, no negar-la. A la gent que treballa en negre, 
sense contracte, ajudar-la. No negar la realitat. En Serveis Socials es dóna molta ajuda, 
però hi ha un sector que la necessita. No atacar a ningú. 
 
 

JORDI MARTÍNEZ 
 
D’acord amb Pablo. I la inspecció que s’incremente perquè no passe. 
 
 
No havent-hi més assumptes per tractar, la reunió finalitza a les 18.41 hores. 
 
 
 
 
 
 
 
 

 REUNIÓN DE LA MESA PARA LA REACTIVACIÓN DE ALCOY 

 
 

Día: 20 de mayo de 2020 
Inicio: 17:14 horas 
Final: 18:41 horas 
 
 
La reunión se celebra por videoconferencia, con la aplicación Cisco Webex Meetings y 
asisten en representación de los grupos municipales: 
 
Antonio Francés Pérez                Alcalde 
Jordi Valentí Martínez Juan         Portaveu del grupo municipal SOCIALISTA 
Juan Enrique Ruiz Doménech    Portaveu del grupo municipal PARTIDO POPULAR 
Màrius Ivorra Torregrosa             Portaveu del grupo municipal COMPROMÍS ALCOY 
Rosa María García González      Portaveu del grupo municipal CIUDADANOS 
Aaron Ferrándiz Santamaría       Regidor del grupo municipal PODEMOS 
Pablo González Gimeno             Regidor del grupo municipal GANAR ALCOY 
David Andrés Abad Giner            Portaveu del grupo municipal VOX 
Alberto Belda Ripoll                     Regidor del grupo municipal SOCIALISTA 
Amalia Payá Arsis                        Regidora del grupo municipal PARTIDO POPULAR 
 
 
 
 
ANTONIO FRANCÉS 
 
Hay muchos temas, a ver si nos da tiempo de abordarlos todos. Empezamos por el tema 
de los indicadores para el estudio de impacto socio económico. Algunos grupos políticos 
habéis pasado propuestas y hemos escogido las que tienen relación con la Covid-19, para 
ver cómo ha afectado a la situación socio económica de la ciudad y si las medidas y 
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ayudas están teniendo incidencia. También hemos tenido en cuenta que sean indicadores 
de los que se puedan obtener datos de forma fiable y periódica. Hay indicadores que 
tienen carácter anual y es difícil hacer un seguimiento mensual o periódico. Lo más 
importante es obtener los datos para tener una primera foto fija e ir analizándolos de 
forma periódica. 
 
JUAN ENRIQUE RUIZ 
 
No vemos problema, la propuesta definitiva parece que es correcta. Una pregunta, desde 
cuando manejamos información? Desde mitad de marzo? 
 
ANTONIO FRANCÉS 
 
Todos los que podamos desde el 1 de enero, para tener una evolución de antes y 
después de la Covid-19. 
 
PABLO GONZÁLEZ 
 
De los indicadores del Plan Estratégico hay algunos incluidos, pero otros no, como la 
educación, el absentismo escolar…, por si los que no están se pudieran incluir. 
 

ANTONIO FRANCÉS 
 
Hay algunos que por la periodicidad o por no tener acceso directo a datos no los hemos 
incluido. Del absentismo escolar cuesta mucho encontrar datos. 
 
ALBERTO BELDA 
 
Cuesta muchísimo. Preguntamos a los coles, pero es complicado, no tienen datos fiables. 
 
ANTONIO FRANCÉS 
 
Sería muy interesante. Pero, en la educación tenemos serios problemas porque muchos 
niños sigan las rutinas, los deberes, y está pasando en todos los perfiles de población. 
Nos preocupa, esperamos que sea solo este curso, pero está claro que habrá un impacto 
negativo. 
 
PABLO GONZÁLEZ 
 
O son datos muy largos o no fiables, está claro. 
 
ANTONIO FRANCÉS 
 
El punto dos es el plan de apoyo al comercio local, bases y convocatoria. El PP realizó 
aportaciones, que se incluirán en lo posible respecto a plazos y bases. La semana que 
viene o la otra saldrán las bases para autónomos y micropymes, así como para 
comercios. La idea es lanzar las dos convocatorias. 
Hay que incidir en las fichas, que tengan información adicional de nuestros comercios y 
empresas, por saber si tienen redes, venta on-line…, puesto que nos permitirá tener 
mucha información. 
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JUAN ENRIQUE RUIZ 
 
Tenemos unas dudas sobre los bonos al comercio local. ¿Se diferencia comercio y 
hostelería?, no sé si es para los dos o no. 
 
ANTONIO FRANCÉS 
 
Tenemos previsto que al final de las bases haya un anexo y que se incluya la hostelería y 
los hoteles de la ciudad. 
 
JUAN ENRIQUE RUIZ 
 
Ontinyent tiene un modelo de bono, Ibi una tarjeta con dinero. No sé si hay problema para 
descartar iniciativas como éstas e ir al bono tradicional. 
 
ANTONIO FRANCÉS 
 
Ningún problema, Xàtiva también ha hecho un bono de 40 euros. Nosotros lo hemos 
hablado con representantes comerciales y esta fórmula por la que hemos optado 
garantiza que todos los establecimientos se beneficien, lo piden y aplican. Todos tienen 
un ímpacto de mil euros mínimo. 
 

En las otras fórmulas los ciudadanos eligen los establecimientos donde gastar el bono, y 
puede ser que a unos comercios no llegue y en otros tenga mucho impacto. Pensamos 
que el sistema escogido es el mejor para llegar a todos. 
 
JUAN ENRIQUE RUIZ 
 
Ok 
 
ANTONIO FRANCÉS 
 
Convocatoria del CES, buscar fecha y cerrar orden del día. Quería convocar el CES si 
puede ser la próxima semana, para informar de las últimas decisiones y medidas. 
También para aprobar u opinar sobre la propuesta de festivos locales, puesto que al no 
celebrarse las Fiestas tenemos dos festivos locales para asignar. La propuesta, que es 
abierta para hablarla, es el viernes 30 de octubre y en el puente de diciembre, el lunes 7. 
Respecto al 30 de octubre hay que decir que hemos buscado un viernes para que los 
trabajadores del comercio se puedan beneficiar. Si fuera lunes, como hay dos días juntos 
con el comercio cerrado, elegirían uno de ellos aperturable y no se beneficiarían. En 
cuanto al 7 de diciembre, no afecta a la industria, porque muchos ya tenían previsto hacer 
fiesta porque es inviable parar y arrancar. Ésta es la propuesta que haremos al CES, pero 
si alguien tiene una fecha que beneficie más a los trabajadores y trabajadoras, ningún 
problema en valorarla. 
El CES se convocará el próximo jueves 28 de mayo, también de manera virtual como la 
otra vez. 
 
ROSA GARCÍA 
 
¿También a las cinco? 
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ANTONIO FRANCÉS 
 
No, a las 19 horas, para que se puedan organizar. 
 
ROSA GARCÍA 
 
Vale 
 
PABLO GONZÁLEZ 
 
Que no sea solo el CES. Saber si está previsto convocar el resto de consejos. 
 
ANTONIO FRANCÉS 
 
El de Medio Ambiente está previsto convocarlo, el de Cultura también cuando tengamos 
las posibilidades de apertura en el ámbito cultural, y el escolar cuando sepamos el inicio 
de curso y cómo se producirá. Esos son los que en principio tenemos previsto convocar. 
 
ALBERTO BELDA 
 
Esperaremos a que salga el calendario de admisión y a partir de ahí convocaremos. 
 

AMALIA PAYÁ 
 
¿Hay previsión de convocar el de bienestar social? 
 
ANTONIO FRANCÉS 
 
En principio no, pero hablaré con Aranza a ver. La idea es en junio todos, antes de que 
acabe el proceso de desescalada. 
 
Respecto al punto cuatro, propuestas de los grupos políticos, actualizaré las propuestas 
que estudiaremos, las posibles o no. Hay una de Guanyar Alcoi que tenemos que decidir 
entre todos, como es hacer públicas y retransmitir las reuniones de esta mesa, igual que 
hacemos ahora en los plenos, publicar el orden del día y las actas. Hay que decir, por 
ejemplo, que salió un debate similar en el CES y los representantes no querían, porque se 
habla de manera diferente cuando hay una cámara. Depende de si queremos hacer más 
informales estas reuniones o más formales. Yo no tengo ningún inconveniente, pero 
tenemos que ser conscientes que al retransmitir serán diferentes. 
 
ROSA GARCÍA 
 
¿Qué vamos a votar? 
 
ANTONIO FRANCÉS 
 
Escuchamos a todos y decidimos. 
 
ROSA GARCÍA 
 
Yo lo veo transparente, lo veo bien, pero también quiero decir que los plenos ya son el 
medio para dar a conocer el mensaje político. Esta Mesa es de trabajo, tener que medir  
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las palabras, fijar posiciones políticas… yo creo que se podría hacer un acta y decir qué 
se habla, es mi opinión. 
 
JUAN ENRIQUE RUIZ 
 
Si sirve para empezar a la hora, hacerla en directo. O grabar la reunión y colgarla. Hacerla 
en directo también presupone que genera un interés lo que decides. 
 
PABLO GONZÁLEZ 
 
En directo es lo de menos, pero que se pueda grabar. 
 
MÀRIUS IVORRA 
 
Siempre hemos propuesto en directo, pero entiendo el planteamiento de Rosa, porque es 
una mesa de trabajo. 
 

JORDI MARTÍNEZ 
 

Mi opinión es que hemos pasado de tener comisión a grupo de trabajo, no que fuera 
oficial. Creo que es más fácil retransmitir los Plenos que esto, es como si retransmitimos 
una comisión. Yo si fueran públicas contestaría escuetamente, nos podemos equivocar, 
una frase inadecuada… Quizás es más transparente, pero pondremos menos elementos 
a debate. 
 
 
DAVID ABAD 
 
Yo no veo problema ni tengo ningún inconveniente, pero esto es un foro para trabajar. 
 
ANTONIO FRANCÉS 
 
Antes de las reuniones de la Mesa se publicará el orden del día y las actas después. 
 
JUAN ENRIQUE RUIZ 
 
El lunes pasamos las bonificaciones al IAE e IBI. Lo he trabajado con Amalia, que ahora 
lo expone. 
 
AMALIA PAYÁ 
 
Hemos ido mirando qué están haciendo otros ayuntamientos, recogido en la ley de 
hacienda local. En el artículo 4, para establecer la bonificación siempre que sea de 
especial interés o utilidad municipal, hemos fijado unos requisitos, como que la actividad 
siga hasta final de año, cumplir unas reglas de mantenimiento de la plantilla y actividad, y 
hemos añadido un párrafo en el cual se indica que si cumple los requisitos, que la 
bonificación llegue al propietario y repercuta en el inquilino. 
 
ANTONIO FRANCÉS 
 
¿Y esto como se hace? 
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AMALIA PAYÁ 
 
Hemos pensado una idea en el caso de sujetos pasivos para bonificar al titular y que 
llegue al arrendatario. 
Respecto al IAE hablamos de bonificaciones potestativas, siempre que cumplan una serie 
de requisitos no vemos ningún problema. En otros ayuntamientos lo hacen, y nosotros 
podríamos planteárnoslo seriamente. 
 
ANTONIO FRANCÉS 
 
El 67% de las empresas que pagan IAE pagan menos de 500 euros y facturan más de un 
millón de euros en el año. No tiene un impacto negativo en su economía. Un 30% de las 
empresas pagan menos de 100 euros. Montar esto porque pagan 15 ó 20 euros 
empresas que facturan un millón de euros no sé si es progresista, y la mayoría no tiene 
sede social en Alcoy, puesto que hablamos de Mercadona, Zara, o los bancos.  
La carga de 10 ó 12.000 euros es para empresas que facturan más de 10 millones en el 
año. La imposición local es muy exigua, limitada, y las ayudas a esos tipos de empresas 
vienen de administraciones superiores, como los préstamos ICO. Si a alguna empresa de 
las que más factura le descuentas 2.000 euros no tendrá un impacto positivo, pero si a un 
autónomo le das 1.000 euros sí que le puede ayudar. Dar ayudas y bajar impuestos no es 
viable. 
Sí vemos viable la vía de la subvención, sé que ideológicamente no la compartís, pero 
pienso que es mejor, como ayudar a las familias que tienen menos de 12.000 euros de 
ingresos en el año. 
La Generalitat tiene previstas ayudas para incentivar la contratación. Para el 90% de las 
empresas mantener la ocupación es una utopía, ojalá no fuera así, pero la mayoría han 
hecho ERTES y habría que ver cómo acaba la situación. Pienso que pocas empresas 
podrán aguantar las plantillas y si incentivamos la contratación las podremos ayudar. 
 
JUAN ENRIQUE RUIZ 
 
El IAE no es sobre la facturación, sino sobre el beneficio, puesto que pueden facturar una 
cosa y el beneficio ser otra. 
 
ANTONIO FRANCÉS 
 
Sí, pero el impuesto es un impacto muy bajo para las empresas y para el ayuntamiento sí 
es importante. 
 
JUAN ENRIQUE RUIZ 
 
Otra cosa es el que legalmente se puede hacer. 
 
ANTONIO FRANCÉS 
 
No está fijado qué es interés público, interés general, hay juristas que lo cuestionan. Más 
que de bajar los tributos de forma general, soy más partidario de cirugía fina y ver a quién 
podemos ayudar. Seguir bajando impuestos no es compatible con ayudar a los más 
vulnerables, ayudar a esas empresas es más de otras administraciones, como el Estado o 
Autonomía. 
De las otras medidas, muchas las compartimos. Os pasaré la visión que tenemos. 
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JUAN ENRIQUE RUIZ 
 
Tenemos que ver del Presupuesto, de qué partidas salen las ayudas. No nos oponemos a 
modificaciones de crédito, pero están desmantelándose partidas de dinamización, y no 
tenemos que desvestir un santo. No puede desmantelarse la de dinamización económica. 
Entre todos hemos de ser lo más creativos posible y llegar a la mayoría de la ciudad. Por 
ejemplo, en el seguimiento a las personas mayores, nos consta que se ha hecho un 
trabajo tremendo, pero en 10 semanas se ha llegado a un porcentaje bajo de la población 
a la que se destinaba. Se trata de estudiar alternativas para poder ampliar el número de 
gente a la que se llega. El Ayuntamiento de Barcelona, por ejemplo, tiene el proyecto 
Radars, donde a través de las comunidades de vecinos tienen vigilancia. Si detectan un 
caso grave se traslada a Servicios Sociales y si no entre los mismos vecinos lo 
solucionan. 
 
 

ANTONIO FRANCÉS 
 
Tenemos un buen diagnóstico, una foto para a partir de aquí explorar iniciativas como las 
que propones, y contamos con el apoyo de entidades y vecinos. Respecto a las 
modificaciones, hemos ido a lo más directo. En septiembre tendremos una bolsa de 
ahorro suficientemente interesante. 
 
MÀRIUS IVORRA 
 
En el tema de los mayores sabéis que soy pesado. No hemos llegado a todos, pero sí se 
ha hecho un buen trabajo. Tener una foto fija de la gente mayos es difícil. Tenemos que 
articular lo que aprobamos, y ofrecemos las manos necesarias para ayudar, es un buen 
trabajo y tiene que continuar el seguimiento. 
 
ANTONIO FRANCÉS 
 

Seguramente el informe estará la próxima semana y veremos cómo actuamos. 
 
MÀRIUS IVORRA 
 
Pero no se tiene que dejar en un cajón. 
 
ANTONIO FRANCÉS 
 
No 
 
ALBERTO BELDA 
 
El listado ha llegado a los trabajadores sociales y están haciendo seguimiento. 
 
MÀRIUS IVORRA 
 
No digo que no se haga, pero pido que continúe este seguimiento. Que no se pierda este 
camino, es importante. 
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ANTONIO FRANCÉS 
 
¿Algo más de este tema? 
 
JUAN ENRIQUE RUIZ 
 
El nuevo informe de Servicios Sociales, ¿no lo tenéis? 
 
JORDI MARTÍNEZ 
 
Esta mañana me lo ha pasado Aranza, ahora os lo paso. 
 
MÀRIUS IVORRA 
 
Hay un informe de la Universitat d'Alacant sobre las calles más peligrosas, lo buscaré y os 
lo haré llegar. 
 
ANTONIO FRANCÉS 
 
Màrius, ¿tienes el informe de los ERTES? 
 
MÀRIUS IVORRA 
 
El documento todavía no, pero tengo información no oficial que es realmente 
escandalosa. Por encima de 700 ERTES en Alcoy, más de 500 por fuerza mayor, que 
afectan a más de 4.000 trabajadores. Muchas industrias no están dadas de alta en Alcoy, 
por eso he pedido datos de la comarca donde trabaja mucha gente de Alcoy. 
 
ANTONIO FRANCÉS 
 
Lo más preocupante es cuando acaban los ERTES. 
 
 
MÀRIUS IVORRA 
 
Se estima que un tercio no se reincorporará. 
 
JORDI MARTÍNEZ 
 
¿Han llegado al Ayuntamiento esos datos? 
 
ANTONIO FRANCÉS 
 
Lo hemos pedido desde Promoción Económica, pero igual a Màrius le llega antes. 
 
MÀRIUS IVORRA 
 
La comunicación oficial no sabemos cuándo llegará, podéis quejaros. 
 
ANTONIO FRANCÉS 
 
No, que Mónica se enfada. 
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JORDI MARTÍNEZ 
 
Esto se llama lealtad institucional. 
 
ANTONIO FRANCÉS 
 
Paso ahora a informaros de un proyecto smart, sabíais que hoy iba a informaros, pero 
antes de conocerlo ya hay quien ha montado la falla. Se ha anticipado la contratación con 
un contrato de emergencia y hay que decir que son aplicaciones que sirven para mejorar 
la seguridad ante la Covid-19, pero que van a servir para la estrategia municipal. 
 
Hay que decir que la información no está vinculada a personas, ya tenemos 140 cámaras 
y tendremos unas 30 más, algunas ya aprobadas por la Mesa del Centro y ahora 
adquirimos el software de gestión. Entre las aplicaciones, generan mapas de calor, que 
permite ver la concentración de personas que hay, pero no quienes son estas personas.  
O cuentan el número de personas que entran a un lugar y así el conserje puede controlar 
el aforo y si no puede entrar nadie más. También servirán para la peatonalización, la 
carga y descarga en un comercio y el acceso de los residentes o de los usuarios de 
aparcamientos. 
 
Respecto a la toma de temperatura, las cámaras termográficas estarán en varias 
instalaciones municipales y hay que decir que no registra ni guarda datos que vender a 
una multinacional. Lo que hacemos es seguir las recomendaciones del Ministerio y la 
Federación Valenciana de Municipios y Provincias, donde están representados todos los 
partidos, y se acordó por unanimidad recomendar que se controle la temperatura en el 
acceso a las piscinas, por ejemplo. Además, este tipo de cámaras ya están instaladas en 
ayuntamientos como el de Zamora, con gobierno de IU, en Santander, con gobierno del 
PP, y Donostia del PNV, así como en muchos hospitales. No se guardan los datos. 
 
Cuando una persona tenga una temperatura elevada, no podrá entrar a lugares como la 
piscina o el complejo Eduardo Latorre, en otras dependencias se le atenderá pero con 
precaución. Si supera los 37’5 grados, se trasladará a la Mutua porque le hagan el PCR o 
el protocolo que se fije. Repito que no se guardan datos ni se registran, y todo se hace 
cumpliendo la ley de protección de datos, con respeto y libertad para los ciudadanos. Pero 
Guanyar ya ha lanzado críticas. 
 
El Ayuntamiento tiene datos sensibles de todos los ciudadanos. Si Pablo paga 
puntualmente o si a alguien un día de fiestas se le ha multado. Son datos muy sensibles, 
pero el ayuntamiento los gestiona correctamente. 
 
DAVID ABAD 
 
Que se haga pública esta información, que la gente está alarmada. Hay que aclarar y que 
se haga correctamente. 
 
ANTONIO FRANCÉS 
 
Tenemos ya 140, si alguien se piensa que es un gran hermano... ya hace tiempo. Pero 
repito que no guardan datos. 
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MÀRIUS IVORRA 
 
Hemos consultado y no es legal. Es una prevención superior a lo acostumbrado y si se 
guarda esa información es más sensible de lo que parece. 
 
ANTONIO FRANCÉS 
 
Tienes razón, por eso he dicho que no genera ningún registro. El conserje o funcionario 
que esté en la cámara le dice que la temperatura es elevada, pero no lo guarda. 
 
MÀRIUS IVORRA 
 
En la Llotja y CADA habrá que ver si esas imágenes están dentro de los datos no 
agregados, no se puede mantener. 
 
 

ANTONIO FRANCÉS 
 
La cámara es cenital, no graba, cuenta. Elabora mapas de calor. Las de la calle graban, 
ya está aprobado por la AVI, se mantienen un tiempo y después se borran, no sé si se 
mantienen quince días. Ahora, si a alguien de nosotros lo cogen como a Cifuentes en 
Eroski lo guardamos!. 
 
MÀRIUS IVORRA 
 
Yo pongo objeciones a que las termográficas graben. 
 
ANTONIO FRANCÉS 
 
Eso no es legal. Las seis cámaras termográficas estarán dentro de instalaciones 
municipales y no generarán registros. 
 
MÀRIUS IVORRA 
 
El problema es que no se entiende lo mismo en la nota de prensa. 
 
ANTONIO FRANCÉS 
 
¡Eso es culpa de Xesca! 
 
PABLO GONZÁLEZ 
 
Tenemos también la duda de quien las gestiona, quienes gestiona las aplicaciones. 
 
ANTONIO FRANCÉS 
 
Hemos comprado servidores propios, para que la información esté en ellos y no externos. 
 
JUAN ENRIQUE RUIZ 
 
¿En qué edificios? 
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ANTONIO FRANCÉS 
 
En el acceso principal del Ayuntamiento y el acceso por Sant Llorenç por donde entra el 
personal, CADA, Tourist Info, Eduardo Latorre y Policía Local. 
 
MÀRIUS IVORRA 
 
Si hay un servidor, ¿dónde se registra? 
 
ANTONIO FRANCÉS 
 
Las termográficas no graban. 
 
 

AMALIA PAYÁ 
 
¿En el polideportivo no? Sería interesante 
 
ANTONIO FRANCÉS 
 
El problema del polideportivo es que tiene muchos accesos y es muy difícil controlar. De 
momento no hay problema de que haya masificación, puesto que funciona la cita previa, y 
habilitaremos otras soluciones. Tendremos termómetro de mano con mucha precisión 
para tomar la temperatura. En Servicios Sociales también de mano. 
 
ALBERTO BELDA 
 
Es una lástima que habiendo solucionado las dudas, que Guanyar haya creado alarma. 
Que igual rectifique, que es de sabios. 
 
PABLO GONZÁLEZ 
 
Si se ha creado una alarma no solo ha sido por nosotros. Diferentes colectivos lo han 
dicho. De la nota se entendía que no era como se ha explicado. 
 
 
ANTONIO FRANCÉS 
 
El último punto es el plan desescalada fase 2. Pensábamos que estaríamos en fase 2, 
pero no estamos. Os pasaremos un archivo de cómo se trabaja en los departamentos que 
afectan a los ciudadanos. En cada fase ver cuál es el grado de apertura. 
 
ROSA GARCÍA 
 

Toni, no sé si lo ibas a decir, porque sois del mismo signo político, pero estoy indignada 
de que no pasemos a fase 2. 
 
ANTONIO FRANCÉS 
 
El problema está en que fue el Ministerio que en fase 1 miraba territorios inferiores a la 
provincia, pero a partir de ahora será provincial. No veo que sea un cambio de criterio de 
Ximo Puig. Una parte importante de la provincia seguiría en fase 1, las medidas se toman 
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en función de criterios sanitarios y si se estima que hay que continuar una semana más 
hay que respetarlo. 
No soy yo al que le gusta un criterio provincial, sino comarcal. Y está claro que me 
gustaría pasar a fase 2 el lunes. Una parte de la hostelería no ha abierto a la espera de 
poder abrir dentro de también. 
 

ROSA GARCÍA 
 
Si sanitariamente estamos preparados, es un jarrón de agua fría. 
 

ANTONIO FRANCÉS 
 
¿De Domus VI habéis escuchado algo? La pasada semana se hicieron test y todos dieron 
negativo. Esta semana hay unos quince positivos, que ya lo habían pasado en marzo. 
Sanidad piensa que no son positivos, han cambiado el tipo de test, tienen más precisión y 
puede ser que reflejan que ya lo han pasado. No presentan síntomas, están todos bien.  
 
 
JUAN ENRIQUE RUIZ 
 
¿Cuándo se envía a Sanidad lo que se aprobó en el Pleno? ¿Esta semana? 
 
ANTONIO FRANCÉS 
 
El volumen de trabajo que tienen en Secretaría es muy elevado. Tienen que hacer el acta, 
transcribir con ayuda de la grabación. Están trabajando en esto. 
 
PABLO GONZÁLEZ 
 
Tres cosas. El autobús está dando muchos problemas. Muchos van llenos, está previsto 
que pronto se empiece a pagar y que será con tarjeta. Pedimos que nadie se pueda 
quedar abajo. 
Hemos visto un descenso de la actividad de recogida de basura. Si hay un descenso que 
se estudie. 
Las mascarillas van a ser obligatorias. Queremos saber si hay alguna subvención, para 
una familia es un coste mensual importante. 
 
ANTONIO FRANCÉS 
 
De los autobuses contesta Jordi. 
 
JORDI MARTÍNEZ 
 
Esta semana tendré datos de usuarios, pero no puede subir más gente de la que se ha 
establecido en la fase 1. Dos autobuses están parados y se introducirán la próxima 
semana si hace falta. Estamos planteando que se pague a partir de la próxima semana, el 
metálico es muy poco, la mayoría con tarjeta de bus o bonos. 
 
ANTONIO FRANCÉS 
 
De la basura que yo sepa no hay ninguna reducción del servicio. Hablaré con Jordi 
Silvestre. 
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JORDI MARTÍNEZ 
 
En cartón, vidrio y envases ha aumentado, porque como que no estaban los bares y 
restaurantes han aumentado estos residuos. 
 
ANTONIO FRANCÉS 
 
Respecto a las mascarillas, se estudia para determinados colectivos y concretos. Ni a mí 
ni a nadie de los que estamos aquí deben darnos, sí a las personas con más dificultad. 
 
JORDI MARTÍNEZ 
 
Hace dos meses se habló mucho de la falta de mascarillas y suministros, pero a nadie le 
ha faltado. Tener 10.000 mascarillas era un infierno. Ahora las suministra el hospital para 
sus trabajadores y la gente que las necesita. En momentos de la alarma nos las ha 
facilitado el Ministerio de Sanidad y la Delegación del Gobierno, y hemos hecho lo que 
nos ha comunicado la FEMP, la FVMP y la Subdelegación. 
 
PABLO GONZÁLEZ 
 
Comentar alrededor de la economía sumergida, no negarla. A la gente que trabaja en 
negro, sin contrato, ayudarla. No negar la realidad. En Servicios Sociales se da mucha 
ayuda, pero hay un sector que lo necesita. No atacar a nadie. 
 
JORDI MARTÍNEZ 
 
De acuerdo con Pablo. Y la inspección que se incremente para que no pase. 
 
 
No habiendo más asuntos, la reunión finaliza a las 18.41 horas.  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 


